
 

SPØRGSMÅL NR. S 70 
§ 20-SPØRGSMÅL TIL SKRIFTLIG BESVARELSE 

Til: Miljø- og fødevareministeren 
Dato: 19. oktober 2017 
Stillet af: Pia Olsen Dyhr (SF)  

Er ministeren enig med sin partifælle i, at giftdepotet ved Høfde 42 skal 
fjernes, hvad agter ministeren i givet fald at gøre for at det sker, og hvornår 
forventer ministeren at depotet kan være oprenset?  
(Spm. nr. S 70). 

Begrundelse 

Ministeren har ved tidligere lejligheder kaldt et tab af giftdepotet ved Høfde 
42 til Vesterhavet for en hypotetisk begivenhed, og der er derfor ikke 
foretaget en risikoanalyse. Venstre har konstant afvist statslig 
medfinansiering af opgaven, senest ved forespørgselsdebatten den 3. marts 
2016. Venstres medlem af regionsrådet i Region Midtvest Jørgen Nørby gør 
sig i Lemvig Folkeblad den 18. oktober 2017 til talsmand for, at depotet 
fjernes: »det skal fjernes, og det kan kun gå for langsomt!« 
https://folkebladetlemvig.dk/artikel/300509 Spørgeren arrangerer en høring i 
Lemvig den 9. november 2017 (www.SF.dk/hofde42) om de nye teknologier 
til fjernelse af giften ved Høfde 42. Det vil være glædeligt hvis ministeren, 
inden høringen finder sted, kan erklære sig enig med sin partifælle og give en 
skøn over, hvornår depotet kan være fjernet. 
 
På Folketingets formands vegne 
Lovsekretariatet 

Den 19. oktober 2017 
 
 
Svaret bedes sendt elektronisk til 
spørgeren på sfpiod@ft.dk og 
sfjahi@ft.dk og til Lovsekretariatet på 
lov@ft.dk. 

 

 2017-18
S 70 
Offentligt


